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Protokół Nr LIV/2023 

z sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy odbytej w dniu 28 grudnia 2023 r. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 12.30. 

Obrady z sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: 

https://www.youtube.com/channel/UCMeLNRjrwEXMSDKKHsN28tg/live  

Ad 1.Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pierzchnicy Pani Maria  

          Łopatowska i przewodniczyła obradom. Powitała przybyłych na sesję radnych, 

Burmistrza, Skarbnika Miasta i Gminy, sołtysów i wszystkich obecnych na sali.  

 

Ad 2.Przewodnicząca rady stwierdziła, że na ustawowy skład rady 15 radnych w chwili  

          otwarcia obecnych jest 11 radnych w związku z tym rada jest władna do podejmowania 

uchwał.  

Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 3.Przewodnicząca  rady zapytała czy są uwagi, wnioski do przekazanego porządku obrad.  

         Radni nie występowali z wnioskami do porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu Nr LIII/2023 z sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy z dnia  

27 listopada 2023 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał z sesji z dnia 27 listopada 2023r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2023. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/15/2022 z dnia 28 marca 2022 r. 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji 

projektowej zadania rozbudowy drogi powiatowej Nr 0353T. 

9. Debata nad budżetem Gminy Pierzchnica  na 2024 r. i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica  na lata 2024-2040, 

b) uchwalenia budżetu Gminy Pierzchnica na 2024 rok. 

10. Podjęcie uchwał dotyczących wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w 

domu” w sprawie: 

a) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie  świadczenia  pieniężnego  na zakup posiłku 

https://www.youtube.com/channel/UCMeLNRjrwEXMSDKKHsN28tg/live
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lub żywności  dla osób  objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028, 

b) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych  dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

c) uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” na lata 

2024-2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na lata 

2024-2027. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomników przyrody. 

13. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej w Pierzchnicy na rok 2024. 

14. Zatwierdzenie planów pracy komisji na rok 2024. 

15. Wolne wnioski. 

 

Ad 4.Przewodnicząca rady stwierdziła, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu z poprzedniej  

         sesji w związku z tym poddała pod głosowanie zatwierdzenie protokołu. 

Głosowanie przeprowadzono przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych.  

Na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych i za głosowało 11 radnych, przeciw 

nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący zatwierdzenia protokołu Nr LIII/2023 z sesji Rady 

Miejskiej w Pierzchnicy z dnia 27 listopada 2023 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół Nr LIII/2023 z sesji Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy z dnia 27 listopada 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 5.Przewodnicząca rady poprosiła Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z realizacji  

         uchwał ostatniej sesji.  

Burmistrz przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania odnośnie przedstawionego 

sprawozdania. Radni nie występowali w sprawie przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad 6.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian  

             w budżecie Gminy na rok 2023. Poinformowała, że do projektu uchwały jest 

autopoprawka Burmistrza, którą radni przed rozpoczęciem sesji otrzymali. Projektem uchwały 

zajmowała się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika 

Miasta i Gminy o krótką informację na temat wprowadzanych zmian w budżecie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że jak co roku na koniec roku 

jest uchwała w sprawie zmian w budżecie. Jest to uchwała ogólnie porządkowa, rzeczy które 

są konieczne są przesuwane na rok przyszły. 
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Omówił zmiany w dochodach budżetu określone załącznikiem Nr 1 - Plan dochodów 

oraz zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków do projektu 

uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity wydatków na 

wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2023 roku, w załączniku Nr 4 Zadania 

inwestycyjne roczne w 2023 r., w załączniku Nr 5 Plan przychodów i rozchodów budżetu w 

2023r., w załączniku  Nr 6 Dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych na 

podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego w 2023 r. i w 

załączniku Nr 7 Dotacje celowe w 2023 roku. Omówił również jakie zmiany wprowadza się 

autopoprawką. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy  

na rok 2023 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych  

i  za było 12 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LIV/65/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 7.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian  

           w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na 

lata 2023-2040. Poinformowała, że do projektu uchwały jest również autopoprawka 

Burmistrza. Komisja budżetowa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Poprosiła 

Skarbnika Miasta i Gminy o krótką informację o wprowadzanych zmianach. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pierzchnica Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian  wprowadzonych przed chwilą 

uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy oraz zarządzeń wydanych przez Burmistrza  

od ostatniej zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Omówił zmiany, które dokładnie 

wyjaśnione są w objaśnieniach do wieloletniej prognozy finansowej określonych załącznikiem 

Nr 3 do projektu uchwały.  

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 w związku z 

tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych  

i  za było 12 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LIV/66/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

           Nr XXXIII/15/2022 z dnia 28 marca  2022r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania rozbudowy drogi 

powiatowej Nr 0353T. Poinformowała, że komisja budżetowa pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że sprawa dotyczy inwestycji modernizacji drogi Pierzchnica-

Osiny. Opracowana została dokumentacja projektowa przez firmę projektową, wartość 

zadania 180 tys. zł. Jest to zadanie skomplikowane ponieważ będzie wchodził w zakres zadań 

wykup gruntów i regulacja stanu prawnego. Sprawa się przedłuża, bo nie udało się firmie w 

tym roku skończyć tego zadania. Sprawa utknęła w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska 

i przeciągnęła się sprawa uzyskania decyzji środowiskowej.  Według deklaracji projektanta w 

okolicach marca 2024r. sprawa powinna być zakończona. Mając projekt z pozwoleniem na 

budowę będzie można wspólnie z powiatem występować o dotację na przebudowę tej drogi. 

Wydatek był zaplanowany na ten rok w budżecie ale skoro nie został projekt zakończony to 

nie można zapłacić i stąd potrzeba przesunięcia na przyszły rok. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIII/15/2022 z dnia 28 marca  2022r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania rozbudowy drogi powiatowej Nr 

0353T w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych  

i  za było 12 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIII/15/2022 z dnia 28 marca  2022r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania rozbudowy drogi powiatowej Nr 

0353T stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LIV/67/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/15/2022 z dnia 28 marca  2022r. w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji 

projektowej zadania rozbudowy drogi powiatowej Nr 0353T została podjęta jednogłośnie. 

Ad 9. Przewodnicząca poddała pod obrady temat debaty nad budżetem Gminy Pierzchnica  na  

         2024 rok i podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pierzchnica na lata 2024-2040 oraz uchwalenia budżetu Gminy Pierzchnica na 2024 rok.  

Radni i sołtysi otrzymali we właściwym czasie projekt budżetu gminy na 2024 rok oraz 

Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Pierzchnica lata 2024-2040.  
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Do obu projektów uchwał Burmistrz wniósł autopoprawki, które radni otrzymali przed sesją. 

Projektami uchwał zajmowały się komisja samorządowa i komisja budżetowa i po analizie 

wydały opinie pozytywne. 

Projekt uchwały budżetowej Gminy Pierzchnica na 2023 rok i projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica lata 2024-2040 podlega również przekazaniu  Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Kielcach, która wydaje opinię o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Pierzchnica na 2024 rok, o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na 2024-2040 oraz o możliwości sfinansowania deficytu 

budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Pierzchnica na 2024 rok. 

Przedstawiła opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażone: 

1)Uchwałą Nr 97/2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 4 grudnia 2023 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu  

   planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Pierzchnica na 2024 rok. 

2)Uchwałą Nr 104/2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 6 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy  

   Pierzchnica na 2024 rok. 

3)Uchwałą Nr 105/2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 6 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej    

   Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na  lata 2024-2040.  

Powiedziała, że jej zdaniem nie ma potrzeby żeby skarbnik omawiał projekty uchwał, 

bo robił to na komisjach i również był czas na to żeby zapoznać się z projektem budżetu i 

wieloletnią prognozą finansową. Ewentualnie jak będą pytania to Skarbnik udzieli wyjaśnień. 

Poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w temacie budżetu Gminy Pierzchnica na rok 2024. 

 Burmistrz poinformował, że jak co roku uchwalony budżet, na kolejnych sesjach będzie 

nowelizowany z racji tego, że życie jest dynamiczne i z pewnością na sesji lutowej ten budżet 

będzie też nowelizowany. Proponowany budżet jest budżetem ofensywnym ponieważ 

przewidziane jest ponad 12 mln zł na wydatki inwestycyjne w przyszłym roku. Zarówno na te 

zadania, które są w trakcie realizacji jak i na nowe, na które otrzymano dofinansowania z 

Polskiego Ładu. Planuje się żeby gdzieś do końca marca 2024r. przeprowadzić postępowania 

przetargowe na te inwestycje. Także z racji tych przetargów pojawią się różnice, że trzeba 

dołożyć bądź będą oszczędności i trzeba będzie robić zmiany w budżecie. Mówił, że będzie 

chciał żeby do końca marca wszystkie zadania były zakontraktowane żeby było wiadomo jak 

będą realizowane w przyszłym roku. Jest zaplanowana realizacja funduszu sołeckiego, na który 

jest zaplanowana rekordowa kwota ponad 500 tys. zł na zadania w poszczególnych 

miejscowościach. Zabezpieczone jest funkcjonowanie wszystkich jednostek gminy. Na dzień 

dzisiejszy już jest wiadome, że będzie znaczący wzrost wynagrodzeń. Jeśli chodzi o oświatę i 

nauczycieli jest zapewnienie od Premiera, że 100% tych podwyżek będzie pokryte. Generalnie 

dochody i wydatki w oświacie cały czas się rozjeżdżają, bo subwencji oświatowej jest około 6 

mln zł natomiast wydatki na oświatę wynoszą 9,6 mln zł plus 400 tys. na dowozy to razem 10 

mln zł. Oprócz subwencji z budżetu gminy jeszcze 4 mln zł trzeba dołożyć do funkcjonowania 

oświaty. Proponowany budżet jest stabilny, zrównoważony to co przedstawiła Regionalna Izba 
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Obrachunkowa w dokumentach został przygotowany prawidłowo spełnia wszystkie wymogi 

ustawy o finansach publicznych, jest bezpieczny poziom zadłużenia. Nie grozi gminie 

wprowadzenie programu naprawczego. Zaapelował do radnych o uchwalenie budżetu na 

2024 rok żeby po nowym roku można było przystąpić do przygotowywania dokumentacji na 

projekty, na które przyznane zostały dotacje i przygotowania przetargów. 

 Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad budżetem z tym, że dyskusja będzie nad 

Wieloletnią Prognozą Finansową  i budżetem na 2024 rok jednocześnie a głosowanie będzie 

oddzielnie nad każdym z projektów uchwał. 

 Radna Kamila Adamczyk zwróciła się do Burmistrza o wskazanie projektów, na które 

zostały przyznane dotacje. 

 Burmistrz powiedział, że informował o tym w Gazecie Pierzchnickiej i tak: na budowę 

żłobka dofinansowanie z dwóch źródeł, na budowę kanalizacji w Gumienicach 5,5 mln zł, trzeci 

projekt modernizacja dróg gminnych i będzie realizowane kilka dróg dotacja na kwotę 3 mln 

zł, następny projekt to jest termomodernizacja obiektów publicznych i tu przewidziana jest 

termomodernizacja budynku byłej szkoły w Strojnowie oraz poddasza na przedszkolu w 

kompleksie szkolnym w Pierzchnicy, modernizacja stadionu Polan i budowa ujęcia wody w 

Skrzelczycach, które trawa już od kilku lat, to są zdania gminne. Do zadań powiatowych, na 

które będą składane wnioski w przyszłym roku to jest droga, które nie weszła do finansowania 

przez Strojnów i druga droga po zakończeniu opracowania projektu od Pierzchnicy do Osin. 

Jest przyznana dotacja na drogę przez Osiny do końca wsi, to jest pewne i będzie realizowane 

w przyszłym roku. 

 Sołtys Ryszard Bryk mówił, że na poprzednich sesjach było wspominane o budowie 

mieszkań, zapytał jak teraz ta sprawa wygląda. 

 Burmistrz powiedział, że gmina dostała 3 mln zł dotacji na to żeby mieć te pieniądze na 

wkład do spółki mieszkaniowej. Po różnych dyskusjach ostatecznie zebrało się  dwunastu 

przedstawicieli gmin i 12 grudnia 2023r. taka spółka została zawiązana z udziałem Krajowego 

Zasobu Nieruchomości. W miesiącu styczniu ma się odbyć walne zgromadzenie, na którym 

będą wybrane władze czyli rada nadzorcza i prezes. Nie robiono tego w grudniu z racji tego, 

że w tym czasie zmieniał się rząd, a prawo wskazania trzech przedstawicieli do rady nadzorczej 

i kandydata na prezesa przysługuje przedstawicielowi ministerstwa. Mówił, że chciano żeby 

nowe władze ministerstwa to dokonało żeby współpraca prezesa z ministerstwem była 

prawidłowa. Przewiduje się, że to stanie się w styczniu i prezes zgłosi spółkę do rejestracji w 

Krajowym Rejestrze Sądowym. Powiedział, że będzie chciał zorganizować spotkanie prezesa z 

potencjalnymi kandydatami na mieszkania żeby szczegółowo przedstawił na jakich zasadach 

wynajem tych mieszkań będzie się odbywał i jak się dogra te sprawy to wtedy będzie 

przystąpienie do projektowania budynku i budowy. 

 Radna Renata Błaszczyk zapytała czy już wiadomo jaki drogi gminne będą realizowane 

w ramach dotacji na drogi czy jeszcze nie wiadomo. 

 Burmistrz powiedział, że jest jeszcze analizowane ale była chyba uwzględniona droga 

w Górkach koło stawu. 
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 Radna Renata Błaszczyk zwróciła uwagę, że coś się rozjechało, bo w budżecie jest 

zapisane na drogi publiczne gminne kwota 429 105 zł a tu jest 3 mln zł pytała czy te 3 mln zł 

są to środki z Polskiego Ładu i są w innym miejscu? 

 Skarbnik wyjaśnił, że na budowę i modernizację infrastruktury drogowej na terenie 

gminy Pierzchnica łącznie jest 3.100 tys. zł  z tym, że na rok przyszły jest zabezpieczone 200 

tys. zł. Planowane jest zrobienie dokumentacji i ogłoszenie przetargu, a realizacja zadania na 

przestrzeni dwóch lat czyli 2024-2025. Przyszły rok to jest pokrycie kosztów dokumentacji oraz 

zapewnienie wkładu własnego, a w 2025 ostatnia płatność z Polskiego Ładu. 

 Radna Jadwiga Łopatowska zapytała czy Burmistrz poda wykaz dróg do modernizacji w 

ramach tych 3 mln zł jak zostaną wytypowane drogi do modernizacji. 

 Burmistrz powiedział, że zostaną uwzględnione te drogi, które były wnioskowane 

między innymi ten krótki odcinek w Pierzchniance, w Maleszowie był krótki odcinek. Pozbiera 

się wszystkie odcinki, projektant zrobi dokumentację porobi kosztorysy i przymierzy się co uda 

się zrobić. Może pojawi się jakaś możliwość dostania dodatkowego dofinansowania. Na razie 

zlecono projektantowi żeby robił dokumentację i przedmiary. Są drogi gdzie zrobi się zwykły 

kosztorys, są drogi gdzie musi być pozwolenie na budowę. Mówił, że chce wziąć pod uwagę 

wszystkie drogi, które były zgłaszane na tyle na ile uda się to pogodzić.  

 Radna Renata Błaszczyk zapytała czy w przyszłym budżecie są zaplanowane środki na 

drogi dojazdowe do pól, czy będzie można wnioskować o jakąś naprawę. 

 Skarbnik poinformował, że w ramach inwestycji drogowych do pól to wydatki są  

z rozdziału 60017 drogi wewnętrzne. Łącznie w tej chwili jest planowane jest 98 tys. zł na to 

zadanie, między innymi zakup kruszywa i jego rozgarnięcie, jak co roku się to odbywa. 

Po wyczerpaniu dyskusji przewodnicząca przystąpiła do głosowania i poddała pod 

głosowanie jako pierwszy projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2024-2040. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych i za 

było 12 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2024-2040 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr LIV/68/2023 Rady Miejskiej w Pierzchnicy w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2024-2040 

została podjęta jednogłośnie. 

Następnie przewodnicząca rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Pierzchnica na 2024 rok. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych i za 

było 12 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Pierzchnica na 2024 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr LIV/69/2023 Rady Miejskiej w Pierzchnicy w 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pierzchnica na 2024 rok została podjęta jednogłośnie. 

Ad 10.Przewodnicząca powitała przybyłą na posiedzenie Panią Kierownik Miejsko-Gminnego  

            Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy. Poddała pod obrady projekty uchwał 

dotyczące wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” i jako pierwszy 

projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie  pomocy w zakresie  dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  Komisja samorządowa po analizie projektu tej uchwały 

wydała opinię pozytywną. Poprosiła Panią Kierownik o informację do tego projektu uchwały 

jak i pozostałych dwóch, natomiast głosowanie odbędzie się odrębnie nad każdym projektem 

uchwały. 

 Kierownik Miejsko-Gminnego Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy 

Kamila Jurek powiedziała, że odniesie się do wszystkich trzech projektów uchwał, bo wszystkie 

dotyczą nowego programu stanowionego przez Radę Ministrów na lata 2024-2028. Jest to 

program „Posiłek w szkole i w domu”, który był realizowany w poprzedniej edycji i w tym roku 

się kończy. W ramach tego programu gmina otrzymuje dotację na dofinansowanie realizacji 

zadań własnych o charakterze obowiązkowym w wysokości 60% przy czym w ciągu roku 

zazwyczaj składane są wnioski o zwiększenie tych środków i udaje się otrzymać 

dofinansowanie nie przekraczające 80% wartości całego programu. W ramach programu 

można udzielić pomocy w trzech formach. Jest to świadczenie  pieniężne na zakup posiłku lub 

żywności, jest to pomoc w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych. Ustawa o pomocy społecznej uzależnia udzielenie pomocy od kryterium 

dochodowego, które w ustawie wynosi w tym momencie 776 zł jeśli chodzi o gospodarstwo 

jednoosobowe i 600 zł gospodarstwo wieloosobowe. Program umożliwia udzielenie pomocy 

rodzinom o nieco wyższych dochodach nie przekraczających 200% pod warunkiem, że aby 

można skorzystać z tej możliwości jest podjęcie uchwał w sprawie podwyższenia kryteriów 

dochodowych do świadczenia pieniężnego na zakup żywności i do posiłku. Trzecia uchwała 

dotyczy programu osłonowego, który umożliwia udzielenie pomocy w postaci posiłku w szkole 

dzieciom w sytuacji szczególnie uzasadnionej. Wtedy gdy rodzina nie spełnia przesłanek 

określonych programem wówczas dyrektor szkoły na podstawie tego programu osłonowego 

ma możliwość udzielenia dziecku pomocy w formie udzielenia posiłku informując jednocześnie 

o tym fakcie ośrodek pomocy społecznej. Jest to pomoc doraźna udzielana w szczególnie 

uzasadnionych sytuacjach. 

 Radni nie zabierali głosu w dyskusji w związku z tym przewodnicząca przystąpiła do 

głosowania. 

a)Jako pierwszy poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium  

   dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  pomocy w zakresie  dożywiania 

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
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Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych i za 

było 11 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  pomocy w zakresie  dożywiania w 

formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 w stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr LIV/70/2023 Rady Miejskiej w Pierzchnicy w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  

pomocy w zakresie  dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 została podjęta jednogłośnie. 

 

b)Jako drugi poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu  

    wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów  żywnościowych  dla osób  objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych i za 

było 11 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów  żywnościowych  dla osób  objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr LIV/71/2023 Rady Miejskiej w Pierzchnicy w 

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów  żywnościowych  dla osób  objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 została podjęta 

jednogłośnie. 

 

c)Jako trzeci poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego  

    gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” na lata 2024-2028. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych i za 

było 11 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” na lata 2024-2028 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr LIV/72/2023 Rady Miejskiej w Pierzchnicy w 

sprawie uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole” na lata 

2024-2028 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 11.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie przyjęcia  

             Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Pierzchnica na lata 2024-2027. Poinformowała, że 

projektem tej uchwały zajmowała się komisji samorządowa i zaopiniowała go pozytywnie. 

Poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że do zadań rady należy uchwalenie gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. 

Wcześniej taki program był uchwalany co roku, po zmianie ustawy taki program może być 

uchwalony na okres dłuższy, do czterech lat i jest propozycja żeby ten program był na cztery 

lata. Problem nadużywania alkoholu lub zażywania narkotyków występuje w gminie, nie jest 

to może silnie oddziaływujący ale problem jest. W programie proponowane są działania 

profilaktyczne, czyli oddziaływanie głównie na młodzież, bo to są osoby, na które można w 

jakiś sposób oddziaływać, kształtować poprzez organizowanie różnego rodzaju pogadanek 

informacyjnych zajęć uświadamiających jakie są skutki nadużywania alkoholu czy też 

zażywania narkotyków. Wiadomo, że alkohol w pewnych ilościach nie jest szkodliwy natomiast 

narkotyków nie powinno się w ogóle spożywać. W programie proponowane są działania 

poprzez różnego rodzaju zajęcia między innymi część środków przekazywana jest na klub 

sportowy żeby organizować zajęcia sportowe dla młodzieży, czy też zajęcia świetlicowe 

prowadzone przez bibliotekę. Jest również zakres działania w obszarze skutków czyli przez 

gminną komisję rozwiązywania problemów alkoholowych. Dotyczy to osób, które mają 

problem z nadużywaniem alkoholu i stwarzają pewnego rodzaju problemy szczególnie dla 

rodzin. Takie osoby zgłaszane są do komisji i ta komisja prowadzi rozmowy i różne działania 

wobec tych osób. Powiedział, że nie jest to temat prosty i łatwy do rozwiązania. Program jest 

podobny do poprzednich programów i głównie opiera się na profilaktyce wśród młodzieży. 

 Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

gminie Pierzchnica na lata 2024-2027 w związku z tym przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych i za 

było 11 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w gminie Pierzchnica na lata 2024-2027 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr LIV/73/2023 Rady Miejskiej w Pierzchnicy w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
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oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Pierzchnica na lata 2024-2027 została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad 12.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie pomników     

             przyrody. Poinformowała, że projektem tej uchwały zajmowała się komisji 

samorządowa i zaopiniowała go pozytywnie. Poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w sprawie 

projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że podobnie jak na poprzedniej sesji była uchwała dotycząca 

pomników przyrody w Drugni, tak teraz jest uchwała dotycząca dwóch pomników przyrody, 

są to drzewa. Jeden to jest lipa, która jest w Pierzchnicy w sąsiedztwie Domu Seniora i drugi 

to jest sosna a w zasadzie część tego drzewa, który jest w obszarze leśnym w Drugni Rządowej. 

Powiedział, że więcej pomników przyrody na terenie gminy nie ma. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie pomników przyrody w związku 

z tym przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych i za 

było 11 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie pomników przyrody 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr LIV/74/2023 Rady Miejskiej w Pierzchnicy w 

sprawie pomników przyrody została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 13.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie przyjęcia  planu  

           pracy Rady Miejskiej w Pierzchnicy na rok 2024. Zwróciła się do radnych czy mają uwagi 

pytania do projektu uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Miejskiej w Pierzchnicy na rok 2024 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych  

i  za było 11 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Miejskiej w Pierzchnicy na rok 2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LIV/75/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pierzchnicy na rok 2024 została 

podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 14.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  

            planów pracy komisji na rok 2024. Poinformowała, że plany pracy komisji radni 

otrzymali i zwróciła się do radnych czy mają uwagi pytania do projektu uchwały. 
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Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

komisji na rok 2024 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 11 radnych  

i za było 11 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy komisji na rok 2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/76/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji na rok 2024 została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad.15.Wolne wnioski. 

 Burmistrz poinformował, bo dochodziły do niego pytania o wybory sołtysów, że z racji 

tego, iż kończy się kadencja zgodnie ze statutem sołectwa kadencja sołtysa jest podobnie jak 

kadencja rady 5 lat. Kadencje rady i burmistrza zostały przedłużone a w statutach sołectw jest 

zapisane, że wybory sołtysów zarządzane są w ciągu 60 dni po objęciu mandatu przez 

burmistrza. Z tego też względu kadencje sołtysów też się przedłużą. Wybory sołtysów będą 

przeprowadzone w okolicach czerwca przyszłego roku. Dotychczasowi sołtysi pełnią swoje 

funkcje dalej. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski przedstawił wykaz latarni hybrydowych jakie miały być 

zamontowane w Pierzchnicy i tak: ulica Jesionowa 2 sztuki-zostały zamontowane, pomiędzy 

ośrodkiem a remizą-zamontowana i świeci, ulica Langiewicza 1 sztuka-zamontowana i świeci, 

ulica Polna i tu jest problem, bo mieszkańcy mówią, że pani sołtys obiecywała oświetlenie, 

radny obiecywał, że oprawy zostaną postawione a jak było ciemno tak jest ciemno. Zapytał 

dlaczego tak wyszło, że te dwie oprawy nie zostały zamontowane.  

 Sołtys Anna Wysocka zapytała kiedy będą zamontowane szyby na przystanku szkolnym 

autobusowym w Nowej Drodze. 

 Sołtys Janusz Jędrzejowski zapytał również kiedy będą zamontowane szyby na 

przystanku w Skrzelczycach. 

Wystąpił również o uzupełnienie oświetlenia ulicznego w Skrzelczycach. 

  

Na zgłoszenia odpowiedzi udzielił Burmistrz. 

Odnośnie lamp hybrydowych, to tu co zostały zamontowane, to było z pierwszej puli dotacji  

i na tyle wystarczyło. Natomiast wstępne były uzgodnienia, że oszczędności z modernizacji 

oświetlenia da się przeznaczyć na lampy hybrydowe. Wykonawca powiedział, że w stawkach, 

które dał w przetargu nie założy. Należałoby robić nowy przetarg. Przy nowym przetargu nie 

można było z tej dotacji skorzystać. Te lampy były planowane, bo jak były oszczędności to był 

plan żeby jeszcze około 20 takich lamp na terenie gminy zamontować. Nie dało się wykorzystać 

tej dotacji i nie zostały lampy zamontowane. Mówił, że cały czas trzyma rękę na pulsie i 

przygląda się czy będą jakieś dofinansowania na takiego typu oświetlenie. Jeżeli pojawi się 
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taka możliwość to lampy zostaną zamontowane. Dotyczy to również ulicy Kościelnej w 

kierunku cmentarza, są już uzgodnienia z Powiatowym Zarządem Dróg. Z własnych środków 

trudno zamontować, bo koszt takiej lampy kształtuje się na poziomie 25-30 tys. zł. 

 Jeżeli chodzi o szyby na przystankach powiedział, że gmina montuje te szyby a wandale 

niszczą. Teraz należy się zastanowić, bo taka szyba nie kosztuje 200 zł. Na Piaskach w 

Skrzelczycach też jest wybita szyba. Początkowo myślał, że pługopiaskarka jechała i odśnieżała 

drogę i została zbita szyba ale to nie jest od tego. Widać było, że jest to wybite butem, wandale 

zniszczyli. Teraz jest pytanie czy to wymieniać, bo można wymieniać ale jest to głupiego 

robota. Powiedział, że po nowym roku zostanie zlecone zamontowanie szyb, bo nie może to 

tak straszyć. 

 Radna Jadwiga Łopatowska zgłosiła, że w okolicy altany w Pierzchniance wyłamane 

zostały słupki i obniżona siatka po to żeby od tyłu wchodzić na teren świetlicy, bo z przodu 

świetlica jest ogrodzona i zamknięta. Pytała co z tym robić. 

 Sołtys Monika Pawlik sugerowała żeby otworzyć wejście na teren świetlicy. Podała 

przykład spod szkoły w Pierzchnicy gdzie wchodzili, altana była i dyrektor otworzył to teraz 

wejdą posiedzą zostawią butelkę i pójdą a pracownicy rano sprzątną. Jak jest zagrodzone to 

wszystko jest psute. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodnicząca podziękowała wszystkim za udział  

i zamknęła pięćdziesiątą czwartą sesję Rady Miejskiej w Pierzchnicy i złożyła wszystkim 

życzenia na nadchodzący Nowy Rok.  

Sesja zakończyła się o godzinie 13.55. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S. Kielesiński 

Przewodnicząca Rady 

       (-) Maria Łopatowska 

 


